

Article XII.

Sa Majesté le Roy de Sardaigne restera en Possession de tout ce, dont il jouissoit, anciennement et nouvellement, et particulièrement de l'Acquisition qu'il a faite, en Mille sept cent quarante trois, du *Vigevanasque*, d'une Partie du *Pavesan*, et du Comté d'*Anghiera*, de la maniere que ce Prince les possède aujourd' huy, en Vertu des Cessions qui lui en ont été faites.

Article XIII.

Le serenissime Duc de Modène, en Vertu, tant du present Traité, que de ses Droits, Prerogatives et Dignités, prendra Possession, six Semaines, ou plutôt, si faire se peut, après l'Echange des Ratifications du dit Traité, de tous ses Etats, Places, Forts, Pays, Biens et Rentes, et generalement de tout ce dont il jouissoit avant la Guerre.

Lui seront rendus pareillement, dans le même tems, ses Archives, Documents, Ecrits et Meubles, de quelque Nature, que ce puisse être, comme aussi l'Artillerie, Attirails, et Munitions de Guerre, qui se seront trouvés dans ces Pays, au tems de leur Occupation. Quant à ce qui manquera, ou qui aura été converti en une autre Forme, le juste Prix des choses ainsi otées, et qui doivent être restituées, sera païé en Argent comptant ; lequel Prix, ainsi que l'Equivalent des Fiefs, que le serenissime Duc de Modène possédoit en Hongrie, s'ils ne lui

Article XII.

His Majesty the King of Sardinia shall remain in Possession of all that he anciently and newly enjoyed, and particularly of the Acquisition which he made in the Year 1743. of the Vigevanasque, a Part of the Pavesan, and the County of Anghiera, in the Manner as this Prince now possesses them, by vertue of the Cessions that have been made of them to him.

Article XIII.

The most serene Duke of Modena, by Vertue as well of the present Treaty, as of his Rights, Prerogatives and Dignities, shall take Possession six Weeks, or sooner if possible, after the Exchange of the Ratifications of the said Treaty, of all his States, Places, Forts, Countries, Effects, and Revenues, and, in general, of all that he enjoyed before the War.

At the same Time shall be likewise restored to him his Archives, Documents, Writings, and Moveables of what Nature soever they may be, as also the Artillery, and Warlike Stores, which shall have been found in his Countries, at the Time of their being seized. As to what shall be wanting, or shall have been converted into another Form, the just Value of the Things so taken away, and which are to be restored, shall be paid in ready Money ; which Money, as well as the Equivalent for the Fiefs, which the most serene Duke of Modena possessed
in